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Hilversum # „Dat is Sascha. En
dat Oscar, zijn ouders hadden een
hotel in Laren”, zegt Koopman. Ze
kijkt naar de oude foto’s die persfo-
tograaf Jacques Stevens 46 jaar
geleden bij kinderdagverblijf Klein
Draekesteijn schoot. Toen begon ze
net met werken als stagiair. „Oh, ik
ken alle namen nog. De kinderen
die in je groep zaten, vergeet je
nooit meer. Een paar kindjes
noemde me altijd ’Janne Janne’. En
weet je? Die kinderen, die ik hier
zag opgroeien, zijn nu ouders en
brengen hun eigen kinderen.”

Na 47 jaar werken bij de opvang

aan de Koninginneweg in Hilver-
sum gaat Koopman met pensioen.
Zij zag veel veranderen in de we-
reld van de crèches. Er kwamen
steeds meer opvanglocaties bij, de
regels werden strenger en ze maak-
te vele verbouwingen bij Klein
Draekesteijn mee. Maar sommige
dingen veranderen nooit. Het werk
zelf, het werken met de baby’s,
peuters en kleuters, blijft hetzelf-
de. Even leuk. Zo kwam ook nooit
de gedachte bij haar op om iets
anders te gaan doen.

Wonen in de opvang
’Juffrouw Laboyrie’, die naam
noemt Koopman meerdere keren.
De eigenaresse van de opvang, toen
ze haar stage begon. „Iedereen
kende haar”, vertelt ze. „Zo’n war-
me, prachtige vrouw. Ouders deel-
den hun zorgen met haar. En als ze
hoorde over een kind dat thuis op
zolder in de box zat, terwijl ouders
werkten, zei ze: ’breng maar hier-
naartoe’. De opvang zat voor haar
nooit vol, ook als er twintig kinde-
ren in een groep zaten. Zij leidde
me in die tijd op, en bracht me alle
snufjes bij.”

„Zo kan ik me nog goed herinne-
ren toen ik er net werkte”, vervolgt
Koopman. „Mijn eerste salaris was
nog niet binnen, en ik vertelde
haar over een nieuwe winterjas die
ik had gezien. Ze haalde wat geld,
en zei: ga het maar kopen.” Laboy-
rie was ook degene die voorstelde
om boven de kinderopvang te gaan
wonen. „Mijn vriend en ik woon-
den bij een ouder van de crèche op
zolder. Dat kon niet, volgens haar.
Ik mocht wonen op de zolder van
Klein Draekesteijn die niet ge-
bruikt werd.”

Koopman woonde een jaar in de

villa. Ze vond het heerlijk. Als de
kinderen naar huis waren, konden
haar vriend, waar ze in ’83 mee
trouwde, en zij gebruikmaken van
de ’prachtige tuin’. „Ouders wisten
op een gegeven moment van mijn
nieuwe thuis. Eigenlijk gingen we
om acht uur pas open. Maar som-
mige ouders belden om kwart voor
acht al aan, dan konden ze de trein
halen. Dat gebeurde een paar keer
per week.” Koopman denkt terug
aan die tijd: „Ik vond het niet zo
erg.”

Veranderingen
Wie Koopman aan het begin van de
dag zocht, kon haar altijd aan
dezelfde tafel vinden. Daar zat ze
klaar met spelmateriaal. De kinde-
ren kwamen als vanzelf naar haar
toe. „Je biedt kinderen zo een
veilige plek om de dag te beginnen
en het geeft rust in de groep”,
vertelt ze. „We kleurden, plakten
en knutselden. Als ieder kind zijn
ouders uitzwaait bij het raam, leidt
dat de andere kinderen ook weer
af. Die komen zo minder aan spe-
len toe.”

Door de jaren heen veranderde er
van alles. „Het speelgoed was vroe-
ger vaak versleten. Dat knapten we
dan op, gaven het een likje verf.
Maar al lange tijd krijgen we ieder
jaar een ruim budget om nieuw
speelgoed te kopen. Dat moet
allemaal degelijk en gecertificeerd
zijn. Een veilige schommel en het
speelgoed moet natuurlijk niet te
klein zijn, zodat het niet in de
mond verdwijnt.” Daarnaast vol-
gen de medewerkers pedagogische
cursussen, zijn de groepen kleiner
geworden en steeg het salaris.

Maar tegenwoordig is het niet
meer professioneel om in het huis

boven de opvang te wonen, of
kinderen van de groep bij je laten
logeren, als ouders een weekendje
weg willen. Koopman deed het
allemaal, ze vond het leuk. „Zo was
er vroeger nog geen buitenschoolse
opvang (bso)”, vervolgt ze. „Een
jongetje, Nielsje, ging naar de
basisschool even verderop. In de

pauze haalden wij hem op, en
kwam die gezellig bij ons lun-
chen.”

Personeelstekort
De kinderopvang was dertig jaar
geleden informeler, er waren min-
der kwaliteitsregels. Voor Koop-
man voelen sommige regels vanuit
de overheid wel ’een beetje opge-
legd’, zoals ze het zelf noemt. „Dat
is jammer. Ze zijn er ook vooral om
houvast te geven. Maar bij mij zat
het vak er al van nature in.” Zo
wist Koopman al toen ze vier was:
ik wil kinderjuf worden. „Dan kan
je je hele leven blijven spelen”,
dacht ze. En dat deed ze ook iedere

dag. „Als een kind vertelt: ik heb
bij opa en oma gelogeerd. Dan
gaan we die dag een koffertje knut-
selen. De fantasie moet blijven
stromen.”

Ook Klein Draekesteijn kreeg,
net als ander kinderdagverblijven,
te maken met het landelijke perso-
neelstekort. Alhoewel Koopman
daar zelf nooit zoveel van merkte
op de werkvloer, weet ze dat er
zeventig vacatures openstaan bij
Bink. „De dochter van een collega
is nu 35 weken zwanger, en kan
geen opvang vinden. Het kan niet
zo zijn dat zij straks niet kan gaan
werken. Er zitten genoeg mensen
thuis die zich vervelen. Die kunnen

een opleiding tot pedagogisch
medewerker bij Bink volgen en
gelijk aan de slag.”

De oud-leidster raadt dit werk
iedereen aan. „Vooral de kinderen
tussen twee en vier jaar zie je iede-
re dag groeien. Als je bij ze gaat
zitten, op de rand van de zandbak,
heb je de leukste gesprekken. Dan
hoor je over thuis, dat een kind
gisteren pannenkoeken heeft gege-
ten met papa.” Voor haar houdt het
werk hier op, ze moet naar haar
’eigen lijf’ luisteren. „Maar ik ga
niet bij de pakken neer zitten. Mijn
kinderen en kleinkinderen komen
wekelijks langs. Daarin kan ik mijn
eigen tempo bepalen.”

INTERVIEW Marianne Koopman werkte 47 jaar bij Hilversumse kinderopvang

’Ik kon mijn hele
leven blijven spelen’
De kinderdagopvang is de laatste tijd veel in het nieuws vanwege het perso-
neelstekort. Dat is jammer, volgens Marianne Koopman (63), want het is een
prachtig vak. Ze werkte bijna vijf decennia als pedagogisch medewerker bij
Klein Draekesteijn van Bink. Hoe veranderde het vak?
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Marianne Koopman zag de wereld van de kinderdagverblijven veranderen. Maar wat hetzelfde bleef, was het werken met de kinderen. FOTO’S STUDIO KASTERMANS/DANIELLE VAN COEVORDEN

""De kinderen,
die ik hier zag
opgroeien, zijn
nu ouders en
brengen hun
eigen kinderen

Toen Marianne Koopman net begon, kwam er een persfotograaf langs. ARCHIEFFOTO’S JACQUES STEVENS Door de jaren heen werkte Koopman het meeste met kinderen tussen de twee en vier jaar. Koopman: ,,Het vak zat er bij mij al van nature in.”

Een paar kindjes noemde me altijd ’Janne Janne’.

•iKlein Draekesteijn
Klein Draekesteijn is het eerste
kinderdagverblijf in Hilversum.
Het startte in 1906 als kinder-
bewaarplaats. Kinderen van
alleenstaande moeders, die
genoodzaakt waren om te
werken voor de kost, werden
hier opgevangen. Naast rust,
reinheid, en regelmaat kregen
de kinderen een stevige maal-
tijd aangeboden.
De kinderopvang is een van de
eerste vestigingen in Hilversum
die zich aansloot bij Bink. Deze
maatschappelijke kinderop-
vangorganisatie zet zich in voor
gelijke kansen, ongeacht de
achtergrond en mogelijkheden
van kinderen. Dat betekent dat
er in zoveel mogelijk wijken
verschillende vormen van op-
vang wordt aangeboden, zodat
het goed toegankelijk is voor
alle kinderen. Bink vangt weke-
lijks zesduizend kinderen op,
verspreid over tachtig kinder-
dagverblijven, bso’s en peuter-
speelzalen in Hilversum, Soest,
Soesterberg en Huis ter Heide.
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